
 

Zápis ze 7. jednání ZO Bory 30.3.2023 v 19.00 hod. 

Přítomni: Ing. Dostálová Lucie, Luděk Večeřa, Aleš Vávra, Viliš Petr, Filipová Jitka, Dostál 
Jan, Vávra Pavel, Ing. Zmeškal Pavel, Vala Marian, Kotačka Ladislav, Březka Josef 
 
Omluveni: Ing. Pipek J., Mgr. Jahodová E., Ing. Fňukalová Charvátová P., Mgr. Zikmund P. 
Neomluveni:  
Hosté:  
 
1. Zahájení zasedání: 

Pozvánka na toto jednání byla včas vyvěšena, materiály k jednání byly členům ZO zaslány 
v elektronické podobě. Jednání zahájila starostka obce v 19.00 hodin. 
Počet přítomných zastupitelů obce je ve chvíli zahájení 11. 
Jednání je usnášeníschopné.      

Usnesení č. 1/7 ZO: ZO vzalo na vědomí zahájení zasedání. 
 
 
2. Ověřovatelé zápisu: 
Návrh starostky: Viliš Petr, Vávra Pavel 
 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 2/7 ZO: ZO schválilo ověřovatele zápisu Viliše Petra a Vávru Pavla. 
 
 
3. Schválení programu jednání: 

Starostka: hlasujeme o schválení programu jednání. 
 

1. Zahájení zasedání  
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu jednání 
4. Kontrola usnesení RO 
5. ZŠ-navýšení rozpočtu 
6. Rozpočtové opatření č. 3/2023 
7. Schválení závěrečného účtu 2022 
8. Schválení účetní závěrky 2022 
9. Schválení výsledku hospodaření 2022 
10. FMP 2023 
11. Prodej pozemku 
12. Dohoda o přiznání náhrady škody 
13. Územní plán – úprava zadání 
14. Fotovoltaická elektrárna 
15. Dotace 2023 



 

16. Žádosti o příspěvky na činnost 
17. Žádosti 
18. Různé 
19. Závěr 

 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 3/7 ZO: ZO schválilo program jednání. 
 
 
4. Kontrola usnesení RO 

Vala M. přečetl usnesení z jednání RO ze dne 27.2. a 8.3. 2023. 
K usnesení nebyly žádné dotazy a připomínky. 
 

Usnesení č. 4/7 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání RO ze dne 27.2. a 8.3.2023. 
 
 
5. ZŠ-navýšení rozpočtu 

Starostka: v souvislosti s pořízením multifunkční pánve a jejím převedením do majetku 
školy dne 9.3.2023, škola žádá o aktualizaci odpisového plánu. 
 
a) Schválení aktualizace odpisového plánu. 

 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 5a/7 ZO: ZO schválilo aktualizaci odpisového plánu ZŠ a MŠ Bory. 
 

b) Navýšení rozpočtu školy o částku 47.300, - Kč na odpis multifunkční pánve na rok 
2023. 

 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 5b/7 ZO: ZO schválilo navýšení rozpočtu o 47.300, - Kč pro ZŠ a MŠ Bory. 
 
 
6. Rozpočtové opatření č. 3/2023 

Starostka vysvětlila jednotlivé položky RO č. 3/2023 ve výši 306.300, - Kč. 
 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6/7 ZO: ZO schválilo rozpočtové opatření č. 3/2023 ve výši 306.300, - Kč. 
 
 
 



 

7. Schválení závěrečného účtu 
Starostka: návrh závěrečného účtu za rok 2022 vám byl zaslán a je zveřejněn na úředních 
deskách. Máte dotazy, připomínky? 

 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7/7 ZO: ZO schválilo Závěrečný účet za rok 2022 bez výhrad. 
 
 
8. Schválení účetní závěrky 2022 
Starostka: účetní závěrka za rok 2022 vám byla také zaslána. Máte k ní něco, nějaké dotazy? 
 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 8/7 ZO: ZO schválilo Účetní závěrku za rok 2022 bez výhrad. 
 
 
9. Schválení výsledku hospodaření 2022 
Starostka: také jste dostali v podkladech. Schvalujeme výsledek hospodaření za rok 2022 a jeho 
převod na účet 432 Nerozdělený zisk, ztráta z minulých let. 
 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9/7 ZO: ZO schválilo výsledek hospodaření za rok 2022 ve výši 7.103.466.22 Kč 
                                 a převedení výsledku hospodaření na účet 432 Nerozdělený zisk, ztráta  
                                 z minulých let. 
 
 
10. FMP 
Starostka: do jarní výzvy se sešlo 5 žádostí o celkové částce 36.000, - Kč. Částka je vyšší, 
k rozdělení máme v rozpočtu 50.000, - Kč. 25.000, - Kč na pololetí. Ale chtěla bych podpořit 
všechny akce, nikomu dotaci nekrátit. Vloni se na podzim tolik žádostí nesešlo, aby se vše 
vyčerpalo, případně to pořešíme navýšením rozpočtu. 
Vala M.: podpořil bych je všechny. Jsou opakující se akce, které mají svoji tradici. 
 

a) TJ Družstevník Bory, akce Memoriál Stanislava Ochrany, částka 14.000, - Kč. 
 
Hlasování: 
Pro: 11     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10a/7 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 14.000, - Kč pro TJ 
                                      Družstevník Bory na akci 9. ročník memoriálu Stanislava Ochrany. 
 
 
 



 

b) ZO ČSOP Bory, akce Karneval, částka 5.000, - Kč. 
 
Hlasování: 
Pro:  11    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10b/7 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 5.000, - Kč pro ZO 
                                      ČSOP Bory na akci Karneval 2023. 
 

c) Křížová Blanka, akce zájezd, částka 4.000, - Kč. 
 
Hlasování: 
Pro:  11    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10c/7 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 4.000, - Kč pro Blanku 
                                      Křížovou na akci Jarní zájezd KDP. 
 

d) SH ČMS-SDH Bory, akce Pálení čarodějnic, částka 5.000, - Kč. 
 
Hlasování: 
Pro:  11    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10d/7 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 5.000, - Kč pro SH ČMS- 
                                     SDH Bory na akci Pálení čarodějnic. 
 

e) Sdružení pro Cyrilov, z.s., akce pouť na Cyrilově, částka 8.000, - Kč. 
 
Hlasování: 
Pro:  11    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10e/7 ZO: ZO schválilo poskytnutí dotace z FMP ve výši 8.000, - Kč pro Sdružení 
                                     pro Cyrilov na akci Tradiční řemesla na pouti. 
 
 
11. Prodej pozemku 

Starostka: jsou dvě žádosti: 
a) xxx, koupě p. č. 1210/10, o výměře 47 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú HB, dle 

GP č. 385-460/2023.  Jedná se o zarovnání hranic, aby to sedělo se sousedními 
parcelami. Sousedům jsme předzahrádky také prodávali. Dnes jednáme o vyvěšení 
záměru o prodeji. 

Vala M.: měli bychom se kouknout, jestli s nimi nelze něco směnit, co by se nám hodilo. 
Prodej bych doporučil, stejně jako jsme ho schválili ostatním sousedům, ať jsou hranice 
srovnané. 

 
Hlasování: 
Pro: 11     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 11a/7 ZO: ZO schválilo vyvěšení záměru o prodeji p. č. 1210/10, o výměře 47 m2,  
                                      druh pozemku ostatní plocha, k. ú HB. 
 



 

b) Návrh dělení pozemků pro cyklostezku 
Mám tady návrh odkupu pozemku podél budoucí cyklostezky od xxx. On by chtěl od obce 
odkoupit předzahrádku u č. p. 10. Předzahrádka bude mít velikost cca 330 m2 a podél 
cyklostezky to bude vykupovat cca 1850 m2. Záměr bychom zveřejnili až budou hotové 
geometrické plány. 
 
 
12. Dohoda o přiznání náhrady škody 
Starostka: návrh znění dohody jste dostali. Škoda byla způsobená provedením výkopových 
prací pro připojení nemovitosti k obecnímu vodovodu. Došlo k poškození konstrukčních vrstev 
místní komunikace. Byla uzavřena dohoda na úhradě způsobené škody, která je ve výši 87.070,- 
Kč včetně DPH. Opravy provedou kvalifikované firmy.  
Opravy by se provedly zároveň s překopem silnice u hřiště, kde se bude napojovat kanalizace 
ke sportovnímu zázemí. Když už bude silnice rozkopaná, bylo by vhodné vložit do ní dešťové 
rošty na zadržení vody. Při silných deštích stéká většina vody na Brodek, hodně vody by se 
zachytilo. Musí to být bezpečné rošty pro chodce a cyklisty a aby unesly přejezd těžké techniky. 
Toto je informace pro vás, můžete o tom popřemýšlet. Nyní hlasujeme o souhlasu s dohodou o 
přiznání náhrady škody. 
 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 12/7 ZO: ZO schválilo Dohodu o přiznání náhrady škody mezi Obcí Bory a xxx. 
 
 
13. Územní plán-úprava zadání 

Starostka: proces zpracování územního plánu nám tady měli přiblížit pracovníci z MěÚ 
Velké Meziříčí, ale nedostavili se. Takže tento bod vynecháme. 

 
 
14. Fotovoltaická elektrárna 
Starostka: řešili jsme to tady již několikrát, nyní máme konkrétní cenové nabídky. Oslovila 
jsem 4 firmy o cenovou nabídku. 2 firmy nabídku nedodaly. Nabídka firmy Energiťák a.s. Praha 
je výhodnější než nabídka od firmy MOBIS, spol. s.r.o Brno. Hlasujeme o souhlasu s cenovou 
nabídkou od firmy Energiťák a. s. Praha. 
 

a) Nabídka od Energiťák a.s. Praha: 
- ČOV za 1. 088.999, - Kč, včetně DPH 
- OÚ za 699.998, - Kč, včetně DPH 

 
b) Nabídka od MOBISu, spol. s.r.o. Brno 
- ČOV za 1.500.012, - Kč, bez DPH 
- OÚ za 1.382.600, - Kč, bez DPH 

 
 



 

Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 14/7 ZO: ZO schválilo vybudování FVE dle cenové nabídky firmy Energiťák a. s. 
                                    Praha. Cena FVE na ČOV je 1.088.999,- Kč a FVE na OÚ za 699. 998,-  
                                    Kč. Ceny jsou včetně DPH. 
 
 
15. Dotace 2023 
      Starostka: 
                a) naskytla se výzva, která by nám umožnila pořídit nový traktor. Stávající už má 
hodně za sebou a vyžaduje stále častější opravy. Výhledově by bylo třeba počítat s investicí do 
nového. Fond PGRLF (Podpůrný a garanční rolnický a lesnický fond) bude poskytovat prvním 
150 úspěšným žadatelům dotace na pořízení traktoru a dalšího příslušenství pro hospodaření 
v lesích. Bonusem by byla možnost pořídit s traktorem také nosič na kontejnery, což by bylo 
naprosto geniální. Dotace je 50 % a zbylá spoluúčast se financuje formou takřka bezúročného 
úvěru. Hlasujeme o souhlasu s podáním žádosti o dotaci. 

Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 15/7 ZO: ZO schválilo podání žádosti o dotaci na pořízení nového traktoru. 
 
               b) Hřbitovní zeď-dostaneme dotaci z ministerstva zemědělství-300 tisíc. Jsme mezi 
hrstkou úspěšných žadatelů. Opět ji vybojovala ND Agentura. Budeme muset oslovit stavební 
firmy nebo schopné zedníky, kteří by opravu provedli! Ideálně během léta nebo na podzim. 
Nejzazší termín vyúčtování akce je příští rok říjen.  
 

16. Žádosti o příspěvky na činnost 
      Starostka: 
      a) Pohádky pro děti z Česka 
Vzdělávací projekt pro žáky MŠ a ZŠ. Chtějí finanční dar ve výši 10.000, - Kč. Spolek 
poskytuje vzdělávací materiály zdarma pro všechny děti-pracovní listy k rozšíření výuky 
českého jazyka, matematiky, výtvarné a hudební výchovy. Souhlasíte s příspěvkem na tento 
projekt? 
 
Hlasování:  
Pro: 0     Proti:  11   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 16a/7 ZO: ZO neschválilo příspěvek na projekt Pohádky pro děti z Česka. 
 
 
 
 
 
 



 

 
       b) Zdravotní klauni 
Klauni jsou dobročinná organizace, kteří navštěvují těžce nemocné děti v nemocnicích a 
pomáhají dětem v nemocnicích překonat strach, odloučení od svých blízkých. 
Filipová J.: já bych jim přispěla, z vlastní zkušenosti vím, že ta spolupráce je s nimi velice 
dobrá, máme zkušenost i v sanitce. Máme panáčka klauna a ten děti rozveselí a uklidní je. 
Navrhuji částku 2.000, - Kč. 
Starostka: to je názor zdravotníka, jejich práce má význam. Dětem pomáhají. Hlasujeme o 
souhlasu s příspěvkem ve výši 2.000, - Kč. 
 
Hlasování:  
Pro: 10     Proti: 0   Zdržel se: Kotačka L. 
Usnesení č. 16b/7 ZO: ZO schválilo dar ve výši 2.000, - Kč pro Zdravotní klauny. 
 

c) Linka bezpečí 
Poskytuje služby pro děti a mladistvé, jimž anonymně, nonstop a zdarma poskytují rady s jejich 
problémy. Požadují příspěvek 5.000, - Kč. Předloni dostali 500,- Kč. Souhlasíte s příspěvkem 
5.000, - Kč? 
 
Hlasování:  
Pro: 0     Proti:  11   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 16c/7 ZO: ZO neschválilo příspěvek ve výši 5.000, - Kč pro Linku bezpečí. 
 
17. Žádosti 

18. Různé 
Starostka:  

a) 13.4.2023 proběhne prezentace návrhů na odkanalizování Cyrilova. Proběhne na 
Cyrilově. Chtěla bych, aby se vás co nejvíce zúčastnilo. Tomáš Havlát obejde místní 
obyvatele, aby byla jejich účast, co nejvyšší. 

 
b) 14.4.2023 proběhne další komunitní výsadba stromů. Pan Oulehla, který tady měl kurz 

stříhání stromů bude přítomen této výsadbě a bude nás instruovat, jak správně stromy 
vysázet. Bude se sázet 23 stromů-hrušky.  

 
c) zaslala jsem Vám cenovou nabídku od firmy Lindr, která má dodat pípu na Sportovní 

zázemí. Velká položka je výčepní stůl. Je celý nerez se dvěma dřezy a odkapní miskou 
a vyjde na cca 30.000, - Kč. Chlazení je počítáno pro obsluhu 300 lidí, je výkonné. 
Souhlasíte s cenovou nabídkou ve výši 101.703, 44 Kč bez DPH?  

Vávra A.: mě se to nezdá drahý, vzal bych to. 
 
 
 
 



 

 
Hlasování:  
Pro: 11     Proti: 0    Zdržel se: 0  
Usnesení č. 18c/7 ZO: ZO schválilo cenovou nabídku na dodání výčepní techniky na Sportovní  
                                     zázemí od firmy LINDR.CZ s.r.o. ve výši 101.703, 44 Kč bez DPH. 
 
 

d) Na Sportovním zázemí, se v úterý budou dělat podlahy. Kontrolní den bude v úterý ve 
13 hod. Bylo by dobré, kdyby přišla minimálně rada, je potřeba tam dořešit zarovnání 
pozemků. xxx se nelíbí to nynější zaměření. Je potřeba to pořešit na místě.  

Vávra A.: vždyť to viděl, když se řešil ten geometrák několik let? 
Kotačka L.: viděl to, jak se to plánuje, jestli to chce jinak, tak ať si zaplatí nový geometrák. 
Starostka: zeptám se xxx, kdyby se mu hodila setkání na místě. Dám vám vědět a kdo bude 
moci, tak přijďte. 
 

e) další ZO by bylo ve čtvrtek 27.4.2023. 
f) 28.4.2023 tady bude divadlo, měla by to být parodie na Vinetoua.  

 
 
19. Závěr 

Starostka ukončila jednání ZO ve 20.30 hodin. 
 
Zapsala: Libuše Dvořáková 
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
      
Viliš Petr  ________________________________ 
 
 
Vávra Pavel  ________________________________  

 
 
 
  
Místostarosta obce – Ing. Josef Pipek     ______________________________ 
 

 
Starostka obce – Ing. Lucie Dostálová    ______________________________ 
 
 


